
MsÚ/RV–5746/2024–55499/SKOL
Zápisnica

zo zasadnutia Komisie vzdelávania a mládeže Mestského zastupiteľstva v Rožňave 
dňa 03. 12. 2024

Prítomní: podľa prezenčnej listiny

Zasadnutie komisie otvoril a všetkých privítal jej predseda Mgr. Matúš Bischof, ktorý 
v úvode prítomných oboznámil s programom zasadnutia. Michaela Stehlová navrhla presunúť 
bod  rokovania  8  Zmena  financovania  materských  škôl  -  predpokladaný  dopad  na  mesto 
Rožňava  ako  bod  4.  Všetci  prítomní  členovia  komisie   súhlasili  so  zmenou  programu 
a jednomyseľne program schválili. 

Číslo hlasovania: 1
Bod rokovania: Schválenie programu rokovania

Číslo uznesenia:
Členovia komisie hlasovali: 5 členov hlasovalo za

1/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

2/ Mgr. 
Zoltán 
Breuer

3/ Mgr. 
Richard 
Szőllős

4/ PhDr. 
Peter 
Lőrincz

5/ Mgr. 
Zuzana 
Hencelová

6/ Ing. 
Róbert 
Benik

za za za za za neprít.

k     bodu č. 1  
Plnenie uznesení

Tajomníčka  KVaM  Ing.  Jana  Hajdú-Agnetinová  oboznámila  členov  s  plnením 
uznesení prijatých na zasadnutí komisie vzdelávania a mládeže dňa 24. 10. 2024. 

Členovia KVaM plnenie uznesení berú na vedomie. 

k     bodu č. 2  
Návrh na schválenie 4. zmeny rozpočtu mesta vrátane zmeny rozpočtov rozpočtových 
organizácií a príspevkových organizácií na rok 2024

Materiál predložila: Michaela Stehlová
Návrh na 4.  zmenu rozpočtu mesta Rožňava na rok 2024 je  zostavený v súlade s 

právnymi  normami.  Zmena  rozpočtuje  zostavená  ako  prebytková,  aby  vysoká  výška 
kapitálového  rozpočtu  neskresľovala  plnenie,  pretože  plnenie  niektorých  plánovaných 
projektov  sa  neuskutoční.  Súčasťou  zmeny  sú  aj  zmeny  v školách  a v príspevkových 
organizáciách. 

Číslo hlasovania: 2
Bod rokovania: Návrh na schválenie 4. zmeny rozpočtu mesta vrátane zmeny rozpočtov 
rozpočtových organizácií a príspevkových organizácií na rok 2024

Číslo uznesenia:01/12/2024 
Členovia komisie hlasovali: 5 členov hlasovalo za



1/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

2/ Mgr. 
Zoltán 
Breuer

3/ Mgr. 
Richard 
Szőllős

4/ PhDr. 
Peter 
Lőrincz

5/ Mgr. 
Zuzana 
Hencelová

6/ Ing. 
Róbert 
Benik

za za za za za neprít.

Uznesenie č. 01/12/2024 komisia vzdelávania a mládeže po prerokovaní materiálu odporúča 
schváliť  mestskému zastupiteľstvu 4. zmenu rozpočtu mesta vrátane zmeny rozpočtov RO a  
PO na rok 2024 podľa návrhu uznesenia na str. 2-3.

k     bodu č. 3  
Návrh  na  schválenie  rozpočtu  mesta  Rožňava  vrátane  rozpočtov  rozpočtových  a 
príspevkových organizácií na rok 2025 a výhľadovo na roky 2026-2027

Materiál predložila: Michaela Stehlová
Rozpočet mesta Rožňava na roky 2025 – 2027 je navrhnutý ako vyrovnaný, v členení 

na  bežný  rozpočet,  kapitálový  rozpočet  a  finančné  operácie.  Rozpočet  mesta  Rožňava  je 
rozdelený na príjmovú a výdavkovú časť, ktorý obsahuje aj programový rozpočet. Rozpočet 
na  rok  2025 je  záväzný,  na  roky 2026 -  2027 je  len  orientačný.  V rámci  predkladaného 
rozpočtu  sú  zohľadnené  v  návrhu  rozpočtu  aj  vzťahy  k rozpočtovým  a  príspevkovým 
organizáciám v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Rožňava. Najvyššiu časť tvorí kapitálový 
rozpočet, kde máme veľa projektov. 

V príjmovej časti sa rapídne znížili podielové dane, pretože materské školy od januára 
2025 prechádzajú na normatívne financovanie.  Na financovanie kapitálových výdavkov je 
očakávaný úver vo výške 3 mil. eur, čo však nie je záväzné.

Vo výdavkovej časti nedošlo k rapídnym zmenám oproti predchádzajúcemu roku.
V príspevkových organizáciách došlo k zníženiu príspevku. Zmeny sa pripravujú aj 

v odpadových službách. 

Príjmová časť vo výške 48 409 169 €, výdavková časť vo výške 48 409 169 €

Diskusia: Mgr. Richard Szöllös sa informoval o nákladoch na odpadové hospodárstvo. PhDr. 
Peter Lőrincz navrhol zvýšenie výdavkovej časti na školstvo. Vedúca odboru finančného, Ing. 
Erika Leskovjanská poznamenala,  že už teraz mesto prispieva na školstvo viacej,  ako má 
povinnosť.

Číslo hlasovania: 3
Bod  rokovania:  Návrh  na  schválenie  rozpočtu  mesta  Rožňava  vrátane  rozpočtov 
rozpočtových a príspevkových organizácií na rok 2025 a výhľadovo na roky 2026-2027

Členovia komisie hlasovali: 3 členovia hlasovali za, 3 členovia sa zdržali hlasovania

1/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

2/ Mgr. 
Zoltán 
Breuer

3/ Mgr. 
Richard 
Szőllős

4/ PhDr. 
Peter 
Lőrincz

5/ Mgr. 
Zuzana 
Hencelová

6/ Ing. 
Róbert 
Benik

zdržal sa za zdržal sa zdržal sa za za

Komisia vzdelávania a mládeže po prerokovaní materiálu neprijala uznesenie.



k     bodu č. 4  
Zmena financovania materských škôl - predpokladaný dopad na mesto Rožňava 

Od  1.  januára  2025  budú  materské  školy  a špeciálne  materské  školy  vrátane 
materských  škôl  pri  zdravotníckych  zariadeniach  všetkých  zriaďovateľov  financované  zo 
štátneho  rozpočtu  v súlade  s   prijatím  novely  zákona  č.  597/2003  Z.  z.  o financovaní 
základných škôl,  stredných škôl  a školských zariadení  v znení  neskorších predpisov,  ktorá 
bola v NR SR  schválená 30. októbra 2024. 

Je  dôležité ale vedieť, že poskytovanie príspevku na výchovu a vzdelávanie pre MŠ 
v súlade s aktuálne účinným znením zákona č.  597/2003 Z.  z.  bude od    1.  januára 2025 
zrušené.  Od  1.  januára  2025  bude  v súlade  s novelou  zákona  poskytovaný  nový  druh 
príspevku -  príspevok na  súčasti  výchovno-vzdelávacieho procesu materskej  školy.  Tento 
príspevok  je  určený  na  financovanie  školy  v  prírode,   výletov,  exkurzií,  saunovania, 
športového výcviku a ďalších aktivít v súlade so školským vzdelávacím programom pre dieťa, 
pre  ktoré  je  predprimárne  vzdelávanie  povinné  alebo  dieťa,  ktoré  je  členom domácnosti, 
ktorej členovi sa poskytuje pomoc v hmotnej núdzi. 

Stravovanie detí MŠ bude financované naďalej z výnosu dane  z príjmov fyzických 
osôb na základe koeficientu určeného  na potenciálneho stravníka MŠ - 2,5.

Zo mzdového normatívu budú MŠ financovať osobné náklady (mzdy + odvody) PZ, 
odborných  a nepedagogických  zamestnancov  (upratovačka,  školníčka,  ekonómka,  kurič). 
Z týchto normatívnych  FP nie  je  možné  uhrádzať  osobné  náklady  zamestnankýň  školskej 
jedálne, ktoré pripravujú stravu pre deti MŠ. Tieto zamestnankyne (vedúca jedálne, kuchárky, 
pomocné  kuchárky)  budú  financované  z výnosu  dane  z príjmov  fyzických  osôb 
prostredníctvom originálnych kompetencií obce.

Zriaďovatelia, ktorí zriaďujú niekoľko MŠ, budú môcť časť mzdového normatívu a 
časť prevádzkového normatívu prerozdeľovať medzi tieto svoje MŠ.

Predpokladaná hodnota jednotkového koeficientu na rok 2025 je 98,87 eur. Aktuálne 
je to 103,86.

V čl. 2 v bode 2 Memoranda, ktoré uzavrelo ministerstvo so ZMOSom, je ustanovené, 
že:  „Strany  memoranda  sa  dohodli,  že  ministerstvo  bude  na  základe  novely  finančne 
zabezpečovať  materské  školy  prostredníctvom  normatívneho  financovania,  pričom 
samosprávy dofinancujú svoje  individuálne  potreby nad rámec nastaveného normatívneho 
financovania.“

MŠ budú v roku 2025 financované zo ŠR, rovnako ako sú základné a stredné školy. 
MŠ budú financované na základe počtu detí  MŠ a personálnej  a  ekonomickej  náročnosti 
výchovno-vzdelávacieho  procesu.  Legislatívny  proces  novely  nariadenia  však  ešte  nebol 
ukončený,  tzn.  k dnešnému  dňu  nie  je  znenie  navrhovanej  novely  nariadenia  schválené 
a účinné.  Okrem celkového počtu detí  výšku normatívneho rozpočtu ovplyvňujú aj  ďalšie 
ukazovatele, ako napr.: počet detí v PPV, počet detí v PVV, ktoré sa vzdelávajú individuálne 
alebo plnia PPV osobitným spôsobom, typ dochádzky detí (poldenná, celodenná), počet detí 
so zdravotným znevýhodnením, počet detí s nadaním, normatív na teplo podľa zaradenia MŠ 
do teplotného pásma, veľkostný príspevok, ak počet detí v MŠ je menší ako 25, zaradenie 
pedagogických  zamestnancov  MŠ  do  platových  tried,  pracovných  tried  s príslušným 
príplatkom za profesijný rozvoj a počtu rokov praxe, garantované minimum.



Diskusia: Mgr. Zoltán Breuer sa informoval o aktuálnych možnostiach   riešení prípadného 
spojenia materských a základných škôl.  Mgr.  Alžbeta Tamásová poznamenala,  že to bude 
obsahom ďalšieho bodu rokovania.

Členovia  KVaM  zmenu  financovania  materských  škôl  -  predpokladaný  dopad  na  mesto 
Rožňava berú na vedomie. 

k     bodu č. 5  
Všeobecne záväzné nariadenie mesta Rožňava o určení čiastočných úhrad v školách a 
školských zariadeniach – návrh na doplnenie

Materiál predložil: Mgr. Juraj Halyák
V poslednom období sa v meste Rožňava množia žiadosti o prijatie do materskej školy 

v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta od zákonných zástupcov detí,  navštevujúcich materské 
školy iných zriaďovateľov s trvalým pobytom v Rožňave, o ich umiestnenie v dobe, keď ich 
kmeňové materské školy sú zatvorené.  Hlavne počas letných prázdnin a na základe karty 
Rožavčan  žiadajú  o zníženie  príspevku  za  pobyt  dieťaťa  v materskej  škole.  Preto 
pristupujeme k návrhu zmeny VZN v čl.  I ods.  1 písm. b)  Príspevok na čiastočnú úhradu 
výdavkov materskej školy na dieťa od troch rokov veku s trvalým pobytom v meste Rožňava, 
ktorého zákonný zástupca spĺňa podmienky podľa osobitného predpisu, na základe žiadosti 
zákonného zástupcu dieťaťa, sa znižuje o 50%. Do VZN je potrebné doplniť, že dieťa musí 
byť riadne zapísané, mať vydané rozhodnutie o prijatí  a navštevovať materskú školu 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Rožňava aj okrem mesiacov júl a august.

Diskusia: Mgr. Matúš Bischof a Mgr. Richard Szőllős poznamenali, že mesto Rožňava nemá 
povinnosť umiestniť deti materských škôl iných zriaďovateľov počas mesiacov júl a august 
do materských škôl vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti. Mgr. Alžbeta Tamásová doplnila, 
že v zmysle § 150a ods. 1 zákona č. 245/2008 Z. z. o výchove a vzdelávaní: „Prevádzka  
materskej školy sa počas mesiacov júl a august prerušuje nepretržite najmenej na tri týždne. V 
obci, kde je viac materských škôl jedného zriaďovateľa, možno v čase prerušenia prevádzky 
materskej školy počas mesiacov júl a august sústreďovať deti do materskej školy, v ktorej nie 
je  prevádzka prerušená.“ Z tohto ustanovenia vyplýva,  že mesto nie je  povinné prijať do 
materskej školy dieťa, navštevujúce materskú školu iného zriaďovateľa v čase prerušenia jej 
prevádzky.

PhDr.  Peter  Lőrincz  sa  informoval  o postupe  pri  príspevku  na  pobyt  dieťaťa  v materskej 
škole, keď dieťa bolo členom domácnosti, ktorej sa poskytovala pomoc v hmotnej núdzi, no 
nedoložil doklad, že už pomoc v hmotnej núdzi sa im neposkytuje. Mgr. Zuzana Hencelová 
uviedla,  že  túto  informáciu  dostávajú  z ÚPSVaR  prostredníctvom  zriaďovateľa  a spätne 
príspevok uhrádzajú.

Číslo hlasovania: 4
Bod  rokovania:  Všeobecne  záväzné  nariadenie  mesta  Rožňava  o  určení  čiastočných 
úhrad v školách a  školských zariadeniach – návrh na doplnenie

Číslo uznesenia:02/12/2024 

Členovia komisie hlasovali: 6 členov hlasovalo za

1/ Mgr. 2/ Mgr. 3/ Mgr. 4/ PhDr. 5/ Mgr. 6/ Ing. 



Matúš 
Bischof

Zoltán 
Breuer

Richard 
Szőllős

Peter 
Lőrincz

Zuzana 
Hencelová

Róbert 
Benik

za za za za za za

Uznesenie č. 02/12/2024 komisia vzdelávania a mládeže po prerokovaní materiálu odporúča 
schváliť  mestskému  zastupiteľstvu  návrh  na  doplnenie  VZN  mesta  Rožňava  o určení  
čiastočných  úhrad  v školách  a školských  zariadeniach  v Čl.  I.  ods.  1  písm.  b)  podľa 
predloženého návrhu.

k     bodu č. 6  
Všeobecne záväzné nariadenie mesta Rožňava o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie 
povinnej školskej dochádzky v základnej škole – protest prokurátora 

Materiál predložil: Mgr. Juraj Halyák
Mestské zastupiteľstvo sa na zasadnutí 29. 10. 2009 uznieslo na VZN mesta Rožňava 

o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základnej škole 
(ďalej len „VZN“). Na zmenách a doplnení VZN sa uznieslo v rokoch 2014 a 2015.

Proti  častiam  tohoto  VZN  (článku  III  ods.  1  až  3)  podala  30.  10.  2024  protest 
prokurátorka  Okresnej  prokuratúry Rožňava,  pretože  sa  nimi  porušuje  §  6  ods.  2  zákona 
č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a § 20 ods. 3 písm. a) zákona č. 245/2008 Z. z. o výchove 
a vzdelávaní (školský zákon) a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 
predpisov. Prokurátorka poukázala na to, že mesto prenieslo svoju kompetenciu na určenie 
miesta  a  času zápisu dieťa na plnenie  povinnej  školskej  dochádzky v základnej  škole  na 
riaditeľov základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta. Podľa § 20 ods. 3 písm. a) 
zákona č.  245/2008 Z.  z.  o výchove a vzdelávaní  (školský zákon) a  o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení  neskorších predpisov miesto a  čas  zápisu dieťaťa na plnenie 
povinnej školskej dochádzky v základnej škole určí obec všeobecne záväzným nariadením.

Vzhľadom na uvedené je potrebné upraviť niektoré ustanovenia VZN v článku II. ods. 
2 a 4 a článku III. ods. 1, 2, 3 a 5. VZN určí miesto zápisu: Základné školy v zriaďovateľskej 
pôsobnosti  mesta Rožňava a čas zápisu: prvé tri  pracovné dni v mesiaci apríl.  V dôsledku 
zmeny zákona o GDPR nie sú vo VZN uvedené konkrétne osobné údaje žiadané pri zápise, 
len je citovaný zákon.

Číslo hlasovania: 5
Bod rokovania:  Všeobecne záväzné nariadenie mesta Rožňava o mieste a čase zápisu 
dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základnej škole – protest prokurátora 

Číslo uznesenia:03/12/2024 

Členovia komisie hlasovali: 6 členov hlasovalo za

1/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

2/ Mgr. 
Zoltán 
Breuer

3/ Mgr. 
Richard 
Szőllős

4/ PhDr. 
Peter 
Lőrincz

5/ Mgr. 
Zuzana 
Hencelová

6/ Ing. 
Róbert 
Benik

za za za za za za



Uznesenie č. 03/12/2024 komisia vzdelávania a mládeže po prerokovaní materiálu odporúča 
mestskému zastupiteľstvu  vyhovieť protestu prokurátora proti článku III. ods. 1 až 3 VZN  
mesta Rožňava o mieste  a čase zápisu dieťaťa na plnenie  povinnej  školskej  dochádzky v  
základnej škole a schváliť zmeny a doplnenie VZN mesta Rožňava o mieste a čase zápisu  
dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základnej škole v článku II. ods. 2 a 4 a  
článku III. ods. 1, 2, 3 a 5 podľa predloženého návrhu.

k     bodu č. 7   
Informatívna správa o činnosti Rožňavského mládežníckeho parlamentu

Materiál predložila: Mgr. Alžbeta Tamásová
Mestské  zastupiteľstvo  v Rožňave  zriadilo  Rožňavský  mládežnícky  parlament  a 

schválilo  Štatút  Rožňavského  mládežníckeho  parlamentu.  Členmi  sú  aktuálne  študenti 
stredných  škôl  v územnej  pôsobnosti  mesta  Rožňava.  V  mesiaci  február  2023  sa  RMP 
zapojilo do projektu Europe Goes Local /EGL/, v ktorom boli úspešní.  Europe Goes Local sa 
zameriava  na  riešenie  kľúčových  otázok  v  oblasti  práce  s  mládežou  na  lokálnej  úrovni 
prostredníctvom  organizovania  školení  a  poskytovania  bezplatného  mentoringu  od 
vyškolených mentorov, ktorí pôsobia po celom Slovensku. Mladí ľudia v meste Rožňava sú 
vďaka  projektu  aktívnejší.  V  rámci  projektu  EGL pomocou  mentoriek  vytvorili dotazník, 
ktorý sa zameriava na potreby mladých ľudí v okrese Rožňava.  Medzi strednými školami 
prebieha  sieťovanie.  Mávame  neformálne  stretnutia,  kde  diskutujeme  o tom,  čo  mladým 
ľuďom chýba. V procese riešenia je aj vytvorenie klubu, kde sa mladí môžu stretávať.

Mgr.  Alžbeta  Tamásová  informovala  o stretnutí  s VÚC  KSK,  zameranom 
na poskytnutie  pomoci  skupine  NEET.  Do  mája  2025  je  potrebné  vytvoriť  stratégie 
a následne centrá NEET, ktoré by mali fungovať do roku 2029.

Členovia  KVaM informatívnu  správu  o  činnosti  Rožňavského  mládežníckeho  parlamentu 
berú na vedomie. 

k     bodu č. 7  
Informácie o zmenách legislatívnych predpisov v     školstve  

Mgr. Alžbeta Tamásová informovala, že od 01. 01. 2025 nastanú zmeny v zákonoch 
č. 245/2008 Z. z., č. 564/2004 Z. z., č. 596/2003 Z. z. a č. 597/2003 Z. z..

Zmeny v zákone č. 245/2008 Z. z. z 22. mája 2008 o výchove a vzdelávaní (školský 
zákon) a o zmene a doplnení niektorých zákonov nastanú v: základných pojmoch, školskom 
vzdelávacom programe, katalógu inovácií vo výchove a vzdelávaní, dokladoch o získanom 
vzdelaní, plnenia povinnej školskej dochádzky, materskej škole, Výchove a vzdelávaní detí zo 
sociálne  znevýhodneného  prostredia  a  žiakov  zo  sociálne  znevýhodneného  prostredia, 
systéme včasného varovania  pred predčasným ukončením školskej  dochádzky,  vzdelávaní 
cudzincov, pravidlách používania mobilného telefónu alebo obdobného osobného zariadenia 
elektronickej komunikácie.

K otázke Mgr. Zoltána Breuera o možnom spájaní ZŠ s MŠ uviedla, že novela zákona 
č.  596/2003  Z.  z.  takéto  spájania  dovoľuje  aj  horizontálne  aj  vertikálne  bez  zbytočných 
ďalších  krokov  t.  j.  vyradenia  a  následného  zaradenia  školy  do  siete  škôl  a školských 
zariadení.    Otázne  je  ešte,  či  osoba  riaditeľa  zostane  nezmenená  alebo  bude  potrebné 
uskutočniť nové výberové konanie na toto miesto.   



Zmeny v zákone č. 596/2003 Z. z. z 5. novembra 2003 o štátnej správe v školstve a 
školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov nastanú vo: vymenúvaní a 
odvolávaní riaditeľa školy alebo riaditeľa školského zariadenia, obci pri prenesenom výkone 
štátnej správy, spádovej materskej škole, škole s organizačnými zložkami, označovaní škôl 
alebo školských zariadení, správnych deliktoch.

Zmeny v zákone 564/2004 Z. z. z 23. septembra 2004 o rozpočtovom určení výnosu 
dane z príjmov územnej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov nastanú vo 
výnose dane v príslušnom rozpočtovom roku.

Diskusia: Mgr. Zuzana Hencelová sa vyjadrila k téme poldennej prevádzky materskej školy, 
kde normatív na financovanie sa predpokladá polovičný, no nie je určený čas, v ktorom pri 
poldennej prevádzke navštevujú materskú školu. Často krát to nie polovičný čas v porovnaní 
s celodennou prevádzkou. Náklady na prevádzku sa však nemenia. 

Členovia KVaM informácie o zmenách legislatívnych predpisov v školstve berú na vedomie. 

Diskusia

Záver

Mgr. Matúš Bischof, predseda komisie vzdelávania a mládeže poďakoval prítomným 
za účasť a zasadnutie ukončil.

Zapísala: Ing. Jana Hajdú-Agnetinová Mgr. Matúš Bischof
tajomníčka KVaM predseda komisie
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